
ZÁPISNICA 

zo zasadnutia Obecného zastupiteľstva obce Habovka konaného dňa 26.08.2021 

v zasadačke obecného úradu v Habovke. 

 

 

Bod 1  

Zasadnutie Obecného zastupiteľstva (ďalej len „zápisnica“). v Habovke otvoril  JUDr. Alojz 

Lajčin, starosta obce Habovka (ďalej len „starosta obce“), ktorý privítal prítomných a 

skonštatoval, že z celkového počtu 9 poslancov sú prítomní 5 (z  rokovania sa ospravedlnili z 

pracovných resp. rodinných dôvodov) a teda obecné zastupiteľstvo je spôsobilé rokovať a 

uznášať sa. Na zasadnutie boli ako vždy pozvaní aj hlavná kontrolórka obce a riaditeľka ZŠ s 

MŠ Habovka, ktorá neinformovala o neprítomnosti. Pozvaný Ing. arch. Kropitz sa ospravedlnil 

za neúčasť. Prezenčná listina tvorí prílohu č. 1 zápisnice.  

 

Bod 2 

Písaním zápisnice bola poverená Mgr. Jana Moresová a za overovateľov zápisnice boli určení 

Martin Jandura a Mgr. Magdaléna Pilarčíková. Následne dal starosta obce hlasovať o zložení 

návrhovej komisie, overovateľov zápisnice a zapisovateľa. Hlasovaním poslanci obecného 

zastupiteľstva uznesenie č. 36/2021 schválili a prijali. 

 

Bod 3 

Starosta obce prečítal návrh programu (program príloha č. 2 zápisnice) a opýtal, či má niekto z 

prítomných k návrhu programu pripomienky, pozmeňujúce alebo doplňujúce návrhy. Keďže  

nikto z poslancov nenavrhol doplnenie alebo zmenu navrhnutého programu, starosta dal o ňom 

hlasovať. Hlasovaním poslanci obecného zastupiteľstva tento návrh schválili a prijali uznesenie 

č. 37/2021. 

 

Bod 4 

Kontrola plnenia uznesení 

Kontrolórka predložila správu o výsledku kontroly č. 5 (prílohy č. 3 zápisnice).  

Keďže k bodu neboli žiadne pripomienky hlasovaním poslanci obecného zastupiteľstva tento 

návrh zobrali na vedomie a prijali uznesenie č. 38/2021. 

 

Bod 5 

Informácie starostu od posledného zasadnutia OcZ 

Starosta obce informoval: 

- Absolvoval stretnutie so starostkou mesta Hustopeče, projektovým manažérom 

Žabenským a niektorými poslancami. Preberali už schválenú žiadosť o dotáciu (Spoločne 

a preventívne proti šíreniu pandemických prenosných ochorení na území obcí Habovka 

a Hustopeče). Tiež ďalší projekt, ktorý bude predmetom ďalšieho uznesenia. 

- Úrad práce schválil obci žiadosť o dotáciu prijatia ďalších zamestnancov na obecný úrad. 



- Dňa 25.06.2021 sa konalo stretnutie s Ing. arch. Kropitzom ohľadom doplnku územného 

plánu, ktorý sa realizuje z dotácie, na ktoré boli pozvaní všetci poslanci OcZ a predstavení 

urbáru. Keď spracovateľ zapracuje do návrhu všetky pripomienky, tak sa uskutoční ďalšie 

stretnutie na ktoré budete opäť pozvaní. 

Príchod Mário Žák o 16:24 

- Na základe pozvánky od Sme rodina sme s niektorými poslancami absolvovali pracovné 

stretnutie v Dolnom Kubíne ohľadom schválenej dotácie na detské ihrisko. Tiež sme sa 

informovali o výstavbe bytov o ktoré by sme mali záujem. 

- Komunálny odpad máme v porovnaní s okolitými obcami a mestami najnižší. Za 

veľkoobjemový odpad občania tiež neplatia, majú to ako bonus že platia KO. To sa týka aj 

odpadu, ktorý vozia na zberný dvor.  

Kontrolórka navrhla platiť frekvenciu napr. 2 mesačne vývoz a platba napr. 20,-€/ročne. 

- Organizovali sme Deň športu v obci Habovka, na ktorý nám dotáciu poskytlo SPP nadácia. 

Na organizácii sa podieľali aj hasiči, futbalisti, pizzeria Blatná a dobrovoľní animátori. 

Akcia mala pozitívny ohlas a týmto ďakujem všetkým. 

- Poslali sme žiadosť o dotáciu na ŽSK, kde nám odsúhlasili finančný príspevok na výstavbu 

altánku a nabíjaciu stanicu pre bicykle. Náš projekt podporili poslanci ŽSK Krištofčák 

a Rosina. Navrhnite bod napojenia na nabíjaciu stanicu na bicykle. Ja navrhujem starú 

hasičskú budovu alebo kultúrny dom. 

- Dotácia na vojnové hroby prišla 1500,-€, je potrebné ich očistiť, upraviť. 

- Z Fondu na podporu umenia sme nakúpili knihy do knižnice za 2000,-€. Nové police do 

knižnice tiež z dotácie FPU už vyrobil Juraj Klimek. 

- Podmienky pre splnenie výzvy na detské bezbarierové ihrisko sme splnili a čakáme na 

zmluvu a podklady z ministerstva. 

- Z úspešného projektu Spoločne a preventívne proti šíreniu pandemických prenosných 

ochorení na území obcí Habovka a Hustopeče bude zriadená nová kancelária, nakúpené 

teplomery, žiariče, dezinfekčné prostriedky... Ďalej je v projekte zahrnuté školenie pre 

testovací tím. Prednášku budú mať v Hustopečiach s doktormi a psychológom. Tím 

zriadený mestom Hustopeče príde na výmenu zas k nám.  

- Výsledok verejné obstarávanie na výstavbu telocvične je nižšie ako schválená dotácia na 

telocvičňu. Teda suma bude nižšia. 

- Obci prišla verejná vyhláška 1.7.2021 - zverejná. Ide o Hoľu, túto lokalitu spravuje 

TANAP, ale cesta ide po súkromných pozemkoch. Požiadal som urbár, aby konali za nás 

a aby to šlo pod urbár. Je to 3 stupeň ochranného pásma, nie je tam povolenie stavať.  

- Počas búrky bolo zasiahnutých 5 lámp verejného osvetlenia. Záruka na nové verejné 

osvetlenie už vypršala a suma jednej lampy je 40,-€. 

- V sobotu je akcia Habovka Open a v nedeľu Deň rodiny. Všetci ste pozvaní! 

Organizátormi sú určité rodiny. 

- Z NKÚ zverejnilo, že obec Habovka momentálne poberá najviac dotácií z eurofondov pri 

nulovej zadĺženosti. 

Keďže k bodu neboli žiadne pripomienky hlasovaním poslanci obecného zastupiteľstva tento 

návrh zobrali na vedomie a prijali uznesenie č. 38/2021. 

 

 



Bod 6 

Interpelácie poslancov OcZ 

- Martin Jandura poukázal, že na ulici Blatná pred Juráňa zasahujú lipy do el. vedenia. 

Magdaléna Pilarčíková upozornila, že aj pri kostole sa lipa už prehýna a rastie z nej 

jarabina. Starosta povedal, že osloví SSD, arboristu. Mário Žák upozornil, že aj pri 

cintoríne za zvodidlami zasahuje vrbina do cesty. 

- Peter Leginus oznámil, že mal výmenu názorov s Tomášom Vidiečanom, pretože mu 

úkazal, že polená ma uložené na obecnom pozemku. Tomáš mu povedal, že keď si všetci 

ostatní dajú polená preč, dá si ich aj on. Vyzval obec aby vyzvala ľudí aby si dali drevo 

z obecných pozemkov preč. Martin Jandura odpovedal, že popri vode za humnami je veľa 

uskladneného dreva, ale nikto nevie koho sú. Starosta povedal, že obec má v pláne túto 

cestu upraviť a vysypať frézovanou, aby sa tam urobila pešia zóna. Upozorniť občanov, 

aby si odložili drevo môžeme len na obecných pozemkoch. Peter Leginus navrhol, aby 

obec vyzvala majiteľov ktorý skladujú drevo nad vodou a popri vode k ich odstráneniu. 

Starosta povedal, aby poslanci, ktorí majú na starosti jednotlivé úseky v obci si prešli svoje 

zverené lokality a dali návrh a informovali obec. 

- Dušan Hajdučiak sa opýtal, kedy sa bude konať regulácia potoka Blatná. Starosta 

odpovedal, že sa nevie vyjadriť, kým toky neprejdú pod správcov tokov. Žiadali sme 

príslušné inštitúcie, ich odpoveď bola, že do konca roka prejdú toky pod Povodie Váhu. 

- Mário Žák sa informoval ohľadom el. prípojky pod Závozom. Starosta odpovedal, že 

k realizácii prípojky dôjde najbližšie dni.  

- Ďalej dodal, že elektrofikácia v Zastudenej je už zahrnutá do investičných plánov a 

k realizácií dôjde na druhý rok. 

Keďže k bodu neboli žiadne pripomienky hlasovaním poslanci obecného zastupiteľstva tento 

návrh zobrali na vedomie a prijali uznesenie č. 38/2021. 

 

Bod 7 

Stanovisko HK k dodržaniu podmienok na prijatie návratných zdrojov financovania 

Bod 10 

Čerpanie úveru – telocvičňa 

Kontrolórka navrhla spojiť body 7 a 10 nakoľko spolu súvisia a nadväzujú a seba. Poslanci 

súhlasili. 

Kontrolórka poukázala na prijaté verejné obstarávanie, ktoré bolo nižšie, čím aj podiel obce 

bude nižší. Ak chceme postaviť telocvičňu musíme niečo urobiť, teda je potrebný úver. Aj keď 

má obec na rezervnom fonde 100 000,-€ nemôžeme ich minúť na výstavbu. Vysvetlenie podľa 

príloh HK (Príloha č. 4 zápisnice). Predniesla ponuky od 3 bánk prístupných k našej obci. 

Starosta zdôraznil, že ponuky boli prijateľnejšie pre obec ako pre súkromné osoby. Peter 

Leginus spomenul, že to preberali na komisii a že to určite treba podporiť, najvýhodnejší je 

fixný. Dodal, že Komisia finančná a sociálna odporúča schváliť. Na záver vyzdvihol 

kontrolórku za super spracované podklady. 

Keďže k bodu neboli žiadne pripomienky hlasovaním poslanci obecného zastupiteľstva tento 

návrh schválili a prijali uznesenie č. 38/2021 a uznesenie č. 40/2021 

 

 



Bod 8 

Správa z vykonaných kontrol 

Kontrolórka predniesla kontrolu výsledku šetrenia sťažnosti Milana Tekeľa a Vladimíra Jurinu 

(príloha č. 5 zápisnice). 

Dodala, že kontrolu školy nevykonala nakoľko sú ekonómky choré. 

Keďže k bodu neboli žiadne pripomienky hlasovaním poslanci obecného zastupiteľstva tento 

návrh zobrali na vedomie a prijali uznesenie č. 38/2021. 

 

Bod 9 

III. úprava rozpočtu na rok 2021 – návrh 

Kontrolórka vysvetlila bod podľa prílohy (príloha č. 6 zápisnice). 

Starosta otvoril rozpravu. Peter Leginus dodal, že Komisia finančná a sociálna odporúča 

schváliť návrh rozpočtu. 

Keďže k bodu neboli žiadne pripomienky hlasovaním poslanci obecného zastupiteľstva tento 

návrh schválili a prijali uznesenie č. 39/2021. 

 

Bod 11 

Rekonštrukcia kultúrneho domu 

Starosta informoval, že vyšla výzva na rekonštrukciu kultúrnych domov do ktorej máme 

záujem zapojiť sa aj my. Vysvetlil kritéria výzvya potrebnú finančnú spoluúčasť obce, ktoré 

spĺňa aj naša obec, teda obec je oprávnená uchádzať sa o dotáciu. Zdôraznil, že ide o výzvu 

kde musia byť splnené aj podmienky proticovidových opatrení, ktoré je nutné dodržať.  

Starosta otvoril k bodu rozpravu. Keďže k bodu neboli žiadne pripomienky hlasovaním 

poslanci obecného zastupiteľstva tento návrh schválili a prijali uznesenie č. 41/2021. 

 

Bod 12 

Návrh Všeobecne záväzné nariadenie č. 1/2021 o výške príspevku a spôsobe jeho platby 

na čiastočnú úhradu nákladov v škole a školských zariadeniach v zriaďovateľskej 

pôsobnosti Obce Habovka. 

Návrh predložil starosta obce spolu s odôvodnením v zmene zákona o dotáciách na podporu 

výchovy k stravovacím návykom dieťaťa. Návrh VZN bol riadne zverejnený na 

pripomienkovanie na webovom sídle obce a informačnej tabuli. Návrh VZN bol osobne 

poslaný aj vedeniu ZŠ Habovka na možné pripomienky, zmeny, či doplnenia . Keďže  k návrhu  

neboli  žiadne  návrhy  či pripomienky, starosta predložil návrh na hlasovanie. Poslanci 

obecného zastupiteľstva tento návrh schválili a prijali uznesenie č. 42/2021. 

 

Bod 13 

Návrh Všeobecne záväzné nariadenie obce Habovka č. 2/2021, ktorým sa dopĺňa 

všeobecne záväzné nariadenie obce č. 1/2005 o určení názvov ulíc v obci Habovka 

Návrh predložil starosta obce spolu s odôvodnením potrebného prijatia názvu ulíc, kvôli 

trvalému pobytu občanov, ktorý už bývajú v danej lokalite. Návrh VZN bol riadne zverejnený 

na pripomienkovanie na webovom sídle obce a informačnej tabuli. Keďže  k návrhu  neboli  

žiadne  návrhy  či pripomienky, starosta predložil návrh na hlasovanie. Poslanci obecného 

zastupiteľstva tento návrh schválili a prijali uznesenie č. 43/2021. 



Bod 14 

Všeobecne záväzné nariadenie č. 3/2021, ktorým sa mení a dopĺňa Všeobecne záväzné 

nariadenie č. 3/2016 o nakladaní s komunálnymi odpadmi a s drobnými stavebnými 

odpadmi na území obce Habovka 

Návrh predložil starosta obce spolu s odôvodnením, že bolo potrebné zakomponovať do VZN  

zberný dvor, prijaté a rozdané kompostery. Dodal, že Návrh VZN bol riadne zverejnený na 

pripomienkovanie na webovom sídle obce a informačnej tabuli. Keďže  k návrhu  neboli  

žiadne  návrhy  či pripomienky, starosta predložil návrh na hlasovanie. Poslanci obecného 

zastupiteľstva tento návrh schválili a prijali uznesenie č. 44/2021. 

 

Bod 15 

Návrh Všeobecne záväzné nariadenie č. 4/2021 o podmienkach držania psov na území 

obce Habovka 

Návrh predložil starosta obce spolu s odôvodnením povinnosti Obce Habovka vyplývajúce zo 

zákona č. 282/2002 Z. z., ktorým sa upravujú niektoré podmienky držania psov v znení 

neskorších predpisov. Dodal, že Návrh VZN bol riadne zverejnený na pripomienkovanie na 

webovom sídle obce a informačnej tabuli. Keďže  k návrhu  neboli  žiadne  návrhy  či 

pripomienky, starosta predložil návrh na hlasovanie. Poslanci obecného zastupiteľstva tento 

návrh schválili a prijali uznesenie č. 45/2021. 

 

Bod 16 

Realizácia malého projektu „Cestami minulosti – vybudovanie náučného chodníka“ 

Starosta oboznámil prítomných s výzvou zameranou na Zvýšenie atraktívnosti kultúrneho a 

prírodného dedičstva. Chceme podať žiadosť o dotáciu na vybudovanie náučného chodníka 

s prepojením na sakrálne stavby kríže v obci. Peter Leginus povedal, že do informačných tabúľ 

môžu ísť aj staré fotky. Starosta poprosil o historické fotky, popis či záznamy týchto miest. 

Keďže k bodu už neboli žiadne pripomienky hlasovaním poslanci obecného zastupiteľstva 

tento návrh schválili a prijali uznesenie č. 46/2021. 

Bod 17 

Zmluvy postúpení investičných práv a poviností medzi obcou Habovka a Oravskou 

vodárenskou spoločnosťou, a.s. 

Starosta prítomných informoval o zmluvách, ktoré im boli poslané na prípadné 

pripomienkovanie: 

1. Zmluvu o bezodplatnom postúpení práv a záväzkov na vybudovanie prevádzkových 

súborov ukončenie technologickej časti ČOV – tretí biologický reaktor. 

2. Zmluvu o bezodplatnom postúpení práv a záväzkov na vybudovanie stavebných objektov: 

SO.03 – Rozšírenie verejného vodovodu vetva „Pr“ potrubím HDPE D110 dĺžky 27,00 m. 

Keďže  k návrhu  neboli  žiadne  návrhy  či pripomienky, starosta predložil návrh na hlasovanie. 

Poslanci obecného zastupiteľstva tento návrh schválili a prijali uznesenie č. 47/2021 

a uznesenie č. 48/2021. 

 

 

 



Bod 18 

Rôzne 

- Premostenie pri budove TJ: 

Starosta informoval prítomných o potrebných prácach na toku okolo ihriska, ktorý sa 

vybrežil a zaniesol futbalové ihrisko. Je dôležité, aby sa zachoval prístup na ihrisko ako aj 

ku budove TJ, preto bude najlepšie riešenie vytrhať staré rúry a urobiť premostenie ponad 

otvorený kanál – jarok. Keďže  k bodu  neboli  žiadne  návrhy  či pripomienky, starosta 

predložil návrh na hlasovanie. Poslanci obecného zastupiteľstva tento návrh schválili a 

prijali uznesenie č. 49/2021. 

- Protipovodňové opatrenia na ulici pod Grúňom: 

Starosta informoval, že z Grúňa tečie časť dažďovej vody cez cestu priamo do bytovky 

oproti. Ďalšia časť dažďovej vody zas vytápa druhú bytovku napriek ich vybudovanému 

jarku. Oznámil, že po prejdení s odborníkmi by bolo najvhodnejšie riešenie vybudovať 

garád na Grúni. Časť z tohoto garáda pri strete s asfaltovou komunikáciou odkloniť 

smerom na južnú stranu cesty garáda a druhú časť k existujúcemu jarku na ulici. Ďalej bude 

potrebné prehĺbiť aj jarok na druhej strane cesty. Keďže  k bodu neboli  žiadne  návrhy  či 

pripomienky, starosta predložil návrh na hlasovanie. Poslanci obecného zastupiteľstva 

tento návrh schválili a prijali uznesenie č. 50/2021. 

- Oboznámenie sa z rozpracovaným ÚPN-O Habovka, Zmeny a doplnky č. 1 – Návrh: 

Starosta poznamenal, že v úvode zastupiteľstva už informoval o pokračovaní návrhu 

doplnku ÚP, ktorý mal prísť odprezentovať spracovateľ návrhu. Žiaľ tesne pred začiatkom 

zastupiteľstva sa ospravedlnil, že sa nemôže dostaviť ale zdôraznil, že o ďalšom možnom 

stretnutí nás bude informovať.  K bodu neboli  žiadne  návrhy  či pripomienky. 

 

Bod 19 

Žiadosti 

- Patrik a Šimon Tekeľ: 

Starosta informoval, že ak žiadosť Patrika a Šimona Tekeľa o prestavbu hospodárskej 

budovy na rodinný dom, chcú poslanci prijať, musia najskôr uznesením zrušiť žiadosť o 

výstavbu garáže, ktorá bola prijatá uznesením č. 56/2018. Keďže  k bodu neboli  žiadne  

návrhy  či pripomienky, starosta predložil návrh na hlasovanie. Poslanci obecného 

zastupiteľstva tento návrh schválili a prijali uznesenie č. 51/2021 a 52/2021. V oboch 

bodoch uznesenia sa zdržal poslanec Peter Leginus. Martin Jandura sa ho opýtal na dôvod 

zdržania, ale on odmietol odpovedať. 

- Peter Hruboš: 

Starosta informoval o žiadosti na rozšírenie cesty č. 9992/16, ktorej správcom je SPF. Ďalej 

dodal, že 25.06.2021 sme poslali žiadosť na SPF o vysporiadanie vlastníctva pod miestnou 

komunikáciou do správy alebo k prevodu obce. Komisia stavebná, životného prostredia a 

verejného poriadku predniesla návrh, že urobí mediátora medzi dotknutými.   

- TJ Blatná – hokej: 

TJ Blatná Habovka predložila žiadosť o poskytnutie dotácie hokejový klub. Kontrolórka 

predniesla, že žiadosť je v rozpore s platným VZN 1/2020 o podmienkach poskytovania 

dotácií z rozpočtu obce Habovka a predložila kontrolné zistenia (príloha č. 7 zápisnice). 



Poslanci obecného zastupiteľstva tento návrh zobrali na vedomie a prijali uznesenie č. 

38/2021. 

 

Bod 20 

Návrh na uznesenie 

Starosta  konštatoval,  že  uznesenia  boli  na  dnešnom  rokovaní  priebežne  schvaľované  pri 

prerokovávaní jednotlivých bodoch dnešného rokovania. Žiadne ďalšie uznesenie nebolo 

prijaté. 

 

Bod 21 

Záver zasadnutia 

Pretože program zasadnutia bol vyčerpaný, poďakoval starosta poslancom za aktívny prístup  

a zasadnutie obecného zastupiteľstva ukončil.   

 

Prílohou zápisnice je uznesenie zo zastupiteľstva v ktorom sa nachádzajú výsledky hlasovania. 

 

  

Overovatelia: Martin Jandura 

  Mgr. Magdaléna Pilarčíková 

 

        JUDr. Alojz Lajčin 

             starosta obce  
            
      
Zapísala v Habovka, dňa 26.08.2021, Mgr. Jana Moresová 


